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PROTOKÓŁ    Nr V /2011 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 18 marca  2011 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1400 ,  zakończono o godz.1600 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych . 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Radna nieobecna na sesji Pani Elżbieta Jędrzejewska usprawiedliwiła swoją 

nieobecność. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Mirosław Karbowski             -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Zdzisława Kanicz          -  Skarbnik Gminy 

4. Pan Jerzy Chmielewski         - Radny Powiatu Działdowskiego 

5. Pan Janusz Kaczmarek          - Radny Powiatu Działdowskiego 

6. Pan Tomasz Węgrzynowski  - Radny Powiatu Działdowskiego 

 
 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
V sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 14 radnych , 
co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad  
i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  V sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  IV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   
         Rybno na lata 2011-2018, 
    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok,  
    3) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2012 r. 
    4) odwołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego  
        Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie,   
    5) wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno w charakterze członków 
        wchodzących w skład Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego  
        Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie,                                 
    6) powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
       Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Zamknięcie obrad. 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta i radnych  z pytaniem czy ktoś chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do 
porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Wójt Gminy zgłosił wniosek o zmianę w kolejności porządku obrad w 
związku z obecnością radnych Powiatu Działdowskiego i wnioskiem radnego 
Pana Janusza Kaczmarka, pkt.6 – Wolne wnioski i zapytania przesuną po punkcie 
4 jako pkt.5, natomiast pkt. 5 otrzymałby kolejny  pkt. jako 6. 

Radni nie zgłosili  uwag do zgłoszonego  wniosku przez Pana Wójta , 
 w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 
o zmianę  w kolejności  porządku obrad V sesji Rady Gminy.  
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy Rady 15 radnych w 
obecności 14 radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za ” przyjęła wniosek Pana 
Wójta Gminy o zmianę w kolejności w rozpatrywania  poszczególnych punktów 
porządku obrad V sesji Rady. 
 
Porządek obrad  V sesji Rady Gminy po zmianach 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  IV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Podjęcie uchwał w następujących sprawach:  
    1) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   
         Rybno na lata 2011-2018, 
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    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok,  
    3) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2012 r. 
    4) odwołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego  
        Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie,   
    5) wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno w charakterze członków 
        wchodzących w skład Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego  
        Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie,                                 
    6) powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
       Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie.    
7. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  IV sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 14 radnych , 
jednogłośnie 14 głosami „ za „   przyjęła protokół z IV sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad. pkt 5 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Tomaszowi 
Węgrzynowskiego – radnemu Powiatu Działdowskiego. 
Radny Powiatu Działdowskiego Pan Tomasz Węgrzynowski nawiązał do zadań 
realizowanych przez Powiat Działdowski zakresie przebudowy  dróg. 
Następnie przedstawił temat warunków lokalowych Zespołu Szkół w Rybnie, 
stwierdził, że  oświata na terenie gminy jest prowadzona  rewelacyjnie, jest to 
zasługa Wójta Gminy i jego pracowników, ale w zespole szkół jest za mała ilość 
sal lekcyjnych, jest tylko 6 sal, co nie spełnia norm, lekcje prowadzone są w 
stołówce, szatnia jest za mała, w jednym pokoju  mieści się gabinet pedagoga 
szkolnego, doradcy zawodowego i pielęgniarki szkolnej. 
Jest biblioteka, ale nie ma czytelni, pokój nauczycielski jest za  mały  na taką 
ilość nauczycieli.Jest tylko jedno wyjście, jedna wąska  klatka schodowa jest  
wąska , w razie   jakiejś akcji  mogą uczniowie się  zadeptać, nie ma świetlicy, 
jest tymczasowa w stołówce.Dzieci, które dojeżdżają nie mają gzie czekać, 
Zwraca się do Pana Wójta Gminy i radnych, aby w swojej pracy w miarę 
możliwości  finansowych  uwzględnili rozwiązanie tego problemu. przyszedł na 
sesje po to, aby radnym unaocznić ten problem i prosić, ażeby tym problemem w 
miarę możliwości się zainteresować. 



 4

Uważa, że jest to rzecz, która wymaga rozwiązania, tym bardziej, że tą szkołą 
możemy się pochwalić w powiecie. Ta szkoła ma wyniki ogólnokrajowe, 
wojewódzkie i powiatowe. To jest zasługa dzieci, ale w dużej mierze tez 
nauczycieli, którzy pracują z tą młodzieżą. Chodzi o to by stworzyć przyjazne 
warunki nauki dla tych dzieci jak również poprawić warunki pracy nauczycieli, 
w tym budżecie nie uwzględniono rozbudowy  budynku Zespołu Szkół, jego 
intencją jest, żeby nie lekceważyć tego problemu. 
Rada Powiatu zajmuje się dość intensywnie  wodami na terenie powiatu,  
jesteśmy po rozmowach z członkami zarządu PZW i dzierżawcami tych wód, 
dzierżawcy mają podpisane  umowy do roku 2023 roku. Polski Związek 
Wędkarski ma ok. 1 mln zł dochodów rocznie i te dochody wynikają ze składek  
i opłat, natomiast inwestycji nie widać. Planowana jest rozmowa z tymi 
dzierżawcami , żeby  zaczęli inwestować w te  jeziora, w dziedzinie infrastruktury 
nad jeziorami, chcemy dopilnować jako powiat tego co wynika z umów między 
dzierżawcami, a Skarbem Państwa było egzekwowane. 
Jeziora i rzeki nie tworzą  żadnych miejsc pracy., a chodzi o to by dobro naturalne 
tworzyło miejsca pracy. 
 Następnie zabrał głos  radny Powiatu Działdowskiego Pan Jerzy Chmielewski- 
powiedział, że składał wniosek o rozbudowę drogi od Tuczek do granicy  Gminy  
Dąbrówno, jest to wspólny wniosek 3 gmin Gminy Rybno, Płośnica i Lidzbark. 
Odnośnie budynku Zespołu Szkół,  ta szkoła chyba spełnia warunki, jest 
dokumentacja na rozbudowę szkoły, szkoła była budowana pod potrzeby szkoły 
podstawowej, były  starania kilka lat o rozbudowę szkoły , ale wiemy, że MEN 
obcina subwencje oświatową, traktuje wypowiedź kolegi radnego Tomka jako  
wskazanie uwag. 
 Jest szkoła średnia LO, chwała Panu Wójtowi i mnie, że jest w Rybnie szkoła 
średnia, będzie również szkoła zawodowa, czyja jest wina, że szkoła zawodowa 
nie ruszyła od 1 września 2010 roku, za późno została podjęta uchwała o 
powstaniu szkoły, w tym roku szkoła zawodowa ruszy, będzie to nasze wspólne 
działania. Z terenu Gminy Rybno jest nas 3 radnych powiatowych on jest 
członkiem Zarządu Powiatu, i zastępcą Przewodniczącego Komisji Planowania 
Budżetu, Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu, Pan Tomasz 
Węgrzynowski  zastępcą Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Pan Janusz 
Kaczmarek jest  Przewodniczącym Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska. 
Zależy nam na dobrej współpracy, nie byłoby  drogi Truszczyny- Dębień, nie 
byłoby dwóch szkół średniej i zawodowej ,gdyby nie współpraca Rady Gminy  
i Wójta. 
Radny Powiatu Pan Janusz Kaczmarek podziękował za zaproszenie na sesję Rady 
Gminy, stwierdził, że nie rozumie kwestii poczynań kol. radnego , te osoby sobie 
poradzą , na dzień dzisiejszy dajmy spokój tym ludziom. Mamy  tworzyć 
spójność, sprawy gminy będziemy podejmować na posiedzeniach Komisji Rady 
Powiatu, możemy ustalić  program działania, wg mojej oceny pomyłką jest  
podnoszenie , czy wprost kwestionowanie  wielkości pomieszczeń  do nauki  
w Zespole Szkół w Rybnie. 
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 Głos zabrał Pan Wójt Gminy , powiedział, że Pan Węgrzynowski kieruje do 
niego  uwagi , ale wykonuje inwestycje te na które możemy pozyskać  środki z 
zewnątrz. Zespół Szkół, baza za mała, zdaje sobie z tego sprawę ,ale wszystkie 
pomieszczenia są wykorzystane, będziemy rozbudowywać Zespół Szkół , jeżeli 
tylko pojawią się możliwości finansowe. Ma pytanie do radnego, skąd wie, że 
klatki schodowe są  za wąskie. 
Pan Tomasz Węgrzynowski odpowiedział, że nie ma awaryjnego  wyjścia, gdyby 
coś się zaczęło dziać w szkole. 
Pan Wójt Gminy powiedział, że był prowadzony remont  holi i klatek 
schodowych, łazienek , był odbiór Sanepid i nikt tego nie kwestionował. Dodał,  
że niepokoi go działalność radnego Powiatowego Pan Tomasza 
Węgrzynowskiego ,jest atakowany on i Rada Gminy, czy Pańskie działania  są po 
to by zepsuć dobrą współpracę między Radą , a nim.  
Radny Powiatowy  robi się specjalistą od wszystkiego oświaty, służby zdrowia, 
wysypisk ,wchodzi w kompetencję Rady Gminy. 
 Pan Tomasz Węgrzynowski odpowiedział, że  przyszedł  na sesje Rady 
Gminy w konkretnej sprawie, unaocznić problem, , nikogo nie atakuje, obce są 
mu tematy szpitali i  sprawa wysypiska , inna sprawa śmieci w lesie Pana 
Kamińskiego zaznaczył tylko, że są takie problemy, bywa w szkole 
i widzi  jakie są pomieszczenia, bardzo wysoko ocenia pracę Wójta, nie wie 
dlaczego Pan Wójt go personalnie atakuje. 
 Pan Wójt Gminy dodał, że od tematu szkół nie ucieka, remont w budynku 
Zespołu Szkół był, nie było uwag, nasyła mu się kontrolę  na wysypisko w 
Dębieniu, a przecież trudno upilnować ludzi, którzy podrzucają śmieci, 
współpracuje z lasami, pomagamy  w oczyszczaniu lasów i rowów przydrożnych, 
przykro mu ,że nasyła mu się kontrolę, a więcej  śmieci jest w lasach i rowach. 
Może Radny Powiatowy bardziej zamartwiłby się o drogi, jakimi nasze dzieci 
dojeżdżają do szkół. 
Pan Tomasz Węgrzynowski dodał, że kary dobowe są naliczane za to, że pewien 
% ludzi nie segreguje odpadów, powiat  podejmuje działania i prowadzi 
inwestycje do segregowania odpadów, jest w tym duża zasługa Starosty i Wójta, 
podejmować będzie w Radzie Powiatu również temat  dróg. 
Pan Wójt powiedział, że ceni sobie kontakt  z Radnym Powiatowym  Jerzym 
Chmielewskim i Panem Starostą, ma kontakt z różnymi ludźmi i słyszy głosy, 
żeby  nie dopuścić do rozłamu, pracowaliśmy wszyscy nad tym ,by  skład Rady 
Powiatu był liczny, mamy 3 swoich przedstawicieli , natomiast postawa radnego 
Pana Węgrzynowskiego jego zdaniem  jest zatrważająca. 
 Przewodniczący Rady Gminy włączając się w dyskusję powiedział, że 
główną kwestią w realizacji inwestycji jest kwestia finansowa, podejmujemy  
inwestycje potrzebne, ale w pierwszej kolejności te  na które możemy pozyskać 
środki. Ze środków własnych moglibyśmy prowadzić najwyżej 1 inwestycję  
w ciągu roku, wójt wiedząc, że na oświatę środków nie pozyska, realizuje inne 
zadania, boiska, kanalizację. Ta Rada myśli o oświacie, czego dowodem są sale 
sportowe, boiska z trawy syntetycznej, stwarzane są warunki by nauka dzieci 



 6

odbywała się  w godnych  warunkach ponadto tak musimy wydatkować środki  na 
ile nas stać. 
Radny Pan Edward Wiśniewski zapytał, która Rada jest winna, że nie mamy 
uczniów w I klasie szkoły zawodowej, gminy czy powiatu. 
 Radny Powiatowy Pan Jerzy Chmielewski odpowiedział, że tu zawiniła 
Rada Powiatu Działdowskiego za późno podejmując  uchwałę . 
 Radny Pan Andrzej Kornacki stwierdził,że „ przybyliśmy na ring bokserski, 
kto komu dołoży ” gro dyskusji i wymiany zdań było pomiędzy  radnym Powiatu 
Działdowskiego Panem Tomaszem Węgrzynowskim, a Panem Wójtem , Rada  
Gminy ani Pan Wójt nie zaniedbują oświaty, problem został przez radnego 
Powiatowego  przedstawiony, jest Komisja Oświaty  Rady Gminy zgłasza 
wniosek by to sprawdziła, doprowadzanie na sesji do sporów jest zbyteczne. 
W sesji uczestniczy Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
Rady Powiatu  Pan Janusz Kaczmarek, ma pytanie , jak by się zapatrywał ,w jaki 
sposób rozwiązać  sprawę psów, nie jest  przeciwnikiem zwierząt, ale na 
utrzymanie psów w schronisku muszą być pieniądze, a na inne potrzeby brakuje. 
 Pan Janusz Kaczmarek  odpowiedział, że temat ten jest na czasie w 
związku  z niedawną tragedią jaka wydarzyła się w Katlewie, na sesję Powiatu 
tematu nie udało mu się wprowadzić, najpierw  temat przedstawi na Komisję, a 
potem dopiero na sesję. 
Następnie przedstawił radnym petycję w sprawie podjęcia działań mających na 
celu zapobieżenie takim wypadkom jak w Katlewie, proponuje min. badania 
psychologiczne osób  mających groźne psy, oznakowanie psów itp. 
Radny Pan Piotr Gurgielewicz  zapytał, czy Szef Zarządu Dróg Powiatowych 
dobrze sprawuje swoją funkcję, gdyż utrzymanie dróg w okresie tej  zimy było 
fatalne,  gdy było ślisko,  na pytanie dlaczego nie są posypywane drogi otrzymał 
odpowiedź, że brakuje soli. Zwrócił się do radnych powiatowych , aby 
przeanalizowali temat  i podjęli  może rozmowę  w Starostwie z Dyrektorem 
Zarządu Dróg Powiatowych. 
 Pan Wójt Gminy nawiązując do  sprawy bazy oświatowej   powiedział, że  
ma informację od sołtysa, że Radny Powiatowy Pan Węgrzynowski  negatywnie  
ocenia  bazę lokalową  w Zespole Szkól w Rybnie, neguje budowę  boisk 
wielofunkcyjnych. 
Pan Tomasz Węgrzynowski  odpowiedział, że w rozmowie z sołtysem 
powiedział, że skoro można zaleźć  środki na boiska, to należy podjąć temat 
rozbudowę budynku  Zespołu Szkół, prosi,  żeby Pan Wójt nie podchodził do 
sprawy personalnie, zawsze mówi o Wójcie z szacunkiem, jest radnym, ma 
dziecko w Zespole Szkół w Rybnie, zna warunki lokalowe i dlatego o tym mówi. 
Radny  Powiatowy Pan Janusz Kaczmarek  odpowiedział, że na posiedzenie 
Komisji  Rady Powiatu, został zaproszony Pan Grochocki, była rozmowa na 
temat zimowego utrzymania dróg na pewno tematu nie odpuścimy. 
 Pan Jerzy Chmielewski dodał, że na zimowe utrzymanie dróg do końca 
grudnia wydatkowano 400.000 zł, dołożono 320 tyś. zł, nie można winić tylko 
Pana Grochockiego,  ale również aurę pogodowa, która w okresie tej  zimy była 
trudna , drogi wojewódzkie też były trudno przejezdne, na Komisji Pan 
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Grochocki obiecał większy nadzór  nad zimowym utrzymaniem dróg na rok 
następny. 
Dalsza dyskusja dotyczyła zimowego utrzymania dróg, w związku z podziałem 
dróg na gminne, powiatowe i wojewódzkie , piaskarka  z Zarządu Dróg 
Powiatowych jedzie , ale nie sypie piasku bo to jest droga wojewódzka, dlatego 
należałoby podjąć działania , by drogi wojewódzkie przeszły pod  powiat. 
Więcej uwag i pytań radni w tym punkcie nie zgłosili, Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował radnym Powiatu Działdowskiego za udział w sesji, dyskusje 
i wyjaśnienia, po czym zarządzi 10 minutową przerwę do godz.1515. 
 Po wznowieniu obrad Rada Gminy  przystąpiła do realizacji kolejnych 
punktów obrad. 
  
 
 
 
 
 
Ad. pkt 6 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

Rybno na lata 2011-2018. 
 
 

 Pani Zdzisława Kanicz – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany  
w Wieloletniej   Prognozie Finansowej Gminy są  wprowadzane każdorazowo 
przy zmianie wysokości dochodów i wydatków w budżecie Gminy jak również 
przy wprowadzaniu nowego zadania do realizacji. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana Wójta 
Gminy zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 
2011-2018, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  
i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2011-2018. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr V/11/11  w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Rybno na lata 2011-2018 ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
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2. Projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 2011 rok . 
 
 
 Pani Zdzisława Kanicz - Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła  
proponowane przez Pana Wójta Gminy zmiany w budżecie Gminy Rybno na 
2011 rok.  

Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana Wójta 
Gminy zmian w budżecie na 2011 rok , w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok.  
 
 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr V/12/11  w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 
2011 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
3. Projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu  
    sołeckiego w 2012 roku. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  został przygotowany projekt uchwały w 
sprawie funduszu sołeckiego, gdyż do końca marca roku  poprzedzającego rok 
budżetowy Rady Gminy podejmuje uchwałę w sprawie wyrażenia , bądź nie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. Proponuje nie 
wyodrębniania funduszu sołeckiego w budżecie gminy na rok 2012, swoje 
stanowisko uzasadnia tym, że gmina prowadzi wiele inwestycji, na zebraniach 
wyborczych sołtysów i rad sołeckich nie padały wnioski, żeby wyodrębnić środki  
dla sołectw, w każdej miejscowości w trakcie roku są realizowane zadania o 
mniejszym bądź większym zasięgu, do posiadanych środków własnych  można 
pozyskać większe środki z zewnątrz. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że dla poszczególnych sołectw 
były by to małe środki , za które niewiele mogą zrobić sołectwa, mogą 
pozyskiwać środki, ale trzeba dokładnie  rozliczać każdą złotówkę, gdyż są to 
środki publiczne. 
Mając natomiast skumulowane środki np. 200 tyś, zł może gmina pozyskać 
kolejne 70% środków. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  zapytał, czy  na innych zebraniach była informacja 
o możliwości przekazania do dyspozycji sołectwu funduszu sołeckiego, czy 
mieszkańcy o tym wiedzą, bo na sesji nie ma sołtysów, a w tych zebraniach w 
których uczestniczył taka informacja nie była przekazywana. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że nie na wszystkich  zebraniach temat był 
poruszany, nie było głosów na zebraniach by wyodrębnić fundusz sołecki, 
ponadto na szkolenia RIO w Olsztynie szkolący wskazywali  na problemy jakie 
wynikają  z funduszem sołeckim przy rozliczaniu środków. 
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 Radny Pan Bogdan Kopański  powiedział ,że Gmina Grodziczno ma  
wyodrębniony fundusz sołecki, może mają opracowane plany rozdysponowania 
funduszu w poszczególnych sołectwach. 
Przewodniczący Rady Gminy  dodał, że  wykorzystanie środków własnych 
powiększonych o dotacje dają lepsze rezultaty aniżeli środki rozdrobnione ., 
porównując np. remont dróg w sołectwach, doraźny remont drogi, na jaki 
sołectwo stać nie rozwiązuje problemu. 
Radny Pan Jan Rozentalski stwierdził, że drogi gruntowe powinny być tak 
remontowane jak to się  robi w lasach. 
Radny Pan Andrzej Kornacki , czy możemy wskazać pulę środków na  drogi, 
środki zgromadzone w 1 ręce  można zrobić konkretne zadanie. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że mamy tabelę inwestycyjną wyodrębnione są 
środki na poszczególne zadania i nie możemy dołożyć więcej wydatków. 
Radni nie zgłosili więcej uwag i pytań w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego  
w 2012 roku. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,   11 głosami  „ za”, przy  
1 głosie  „ przeciw ” i 2  „ wstrzymujących się ” podjęła uchwałę Nr V/13/11  
w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 
2012 roku ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
4. Projekt uchwały w sprawie odwołania Rady Społecznej Samodzielnego 
    Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie,   
  
  
 Pan Wójt Gminy  wyjaśnił , że kadencja Rady Społecznej SP GZOZ  
wygasa wraz upływem kadencji Rady , a mimo, że kończy się trzeba podjąć 
uchwałę  w sprawie odwołania. 
Radni na sesji   nie zgłosili uwag ani pytań  do projekt uchwały         
w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził  
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie odwołania Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie,   
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14  radnych ,  jednogłośnie 14 głosami   
„ za” podjęła uchwałę Nr V/14/11  w sprawie odwołania Rady Społecznej  
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
 w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do protokołu).   
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno  
    w charakterze członków wchodzących w skład Rady Społecznej  
    Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
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 Pan Wójt Gminy zaproponował , aby  w skład Rady Społecznej  SP GZOZ  
z ramienia Rady Gminy weszły te same osoby, które były w poprzedniej kadencji: 
tj. Pani Marzanna Borkowska, Pan Marian Granica i Pan Edward Wiśniewski.  
Zgłoszeni przez Pana Wójta kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie do Rady 
Społecznej SP GZOZ w Rybnie. 
 Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do  radnych z pytaniem, czy są 
inne kandydatury  do składy Rady Społecznej.                               
 Radni nie zgłosili innych kandydatur, w związku z czym  Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął listę i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno  w charakterze członków 
wchodzących w skład Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
  
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14  radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr  V/15/11  w  sprawie wyłonienia przedstawicieli Gminy 
Rybno w charakterze członków wchodzących w skład Rady Społecznej  
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
  6. Projekt uchwały w sprawie  powołania Rady Społecznej Samodzielnego  
      Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie.    
 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w skład Rady Społecznej  wchodzą: Wójt 
Gminy,  jest z Urzędu Przewodniczącym Rady Społecznej, przedstawiciel 
Wojewody  Pani Jadwiga Plewka zam. Tuczki, wytypowana przez Wojewodę 
oraz przedstawiciele Gminy Rybno wyłonieni przez Radę Gminy. 
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych do projektu uchwały na sesji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego  
Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie.    
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14  radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr V/16/11  w sprawie  powołania Rady Społecznej 
Samodzielnego  Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Rybnie  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt 5 cd. Wolne wnioski i zapytania 
 
 Pan Wójt Gminy poinformował Radę  Gminy o zakończeniu zebrań 
wyborczych w sołectwach, 4 sołectwa mają nowych sołtysów, w pozostałych 
sołectwach sołtysi  zostali wybrani na kolejną kadencję. W następnym tygodniu  
zostanie zorganizowane  spotkanie z sołtysami. 
Następnie pokrótce omówił  stan realizacji inwestycji i podejmowanych 
działaniach dla ich realizacji. 
Radny Pan Andrzej Kornacki zapytał, czy już jest coś wiadomo na temat  budowy 
wiaduktu w Hartowcu , jeżeli to wszystko będzie odsuwane w czasie remiza OSP 
ulegnie rozsypce. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że dokumentacja na budowę wiaduktu jest 
uzgodniona, planowane jest spotkanie  może przekaże się nam więcej informacji.  
 Radny Pan Bogdan Kopański powiedział, że należałoby monitować do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich  aby zwrócili uwagę na  niszczenie drogi 
wojewódzkiej przez samochody  firmy budującej kolej, podobnie jest z drogą 
koło Pana Kruszewskiego, jest to droga gminna, wszystko się ugięło. 
Radny Pan Piotr Gurgielewicz poruszył sprawę drogi w Groszkach  wjeżdżając   
w górkę powstał dół, przepust się obniżył. 
 Radny Pan Eugeniusz Wierzbicki  powiedział, że również droga Rapaty-
Żabiny jest niszczona przez samochody ciężarowe OKSM, należałoby zastanowić 
się nad budową chodnika we wsi Rapaty, z takimi postulatami występowali 
mieszkańcy na zebraniu wyborczym. 
Zachodzi potrzeba odwodnienia odcinka ulic na osiedlu w Żabinach. 

Radny Pan Andrzej Kornacki zwrócił się z prośbą do Pana Wójta o 
naprawienie drogi dojazdowej do Pana Mączkowskiego w Truszczynach, czy 
będzie możliwość pozyskania tłucznia z kolei na utwardzenie  naszych dróg. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marian Granica zapytał, czy na 
drogi gruntowe będzie  tylko  wysłana równiarka , czy będzie też  nawożony żwir. 
Należało by się zastanowić może najpierw puścić równiarkę , a potem gdy zajdzie 
potrzeba nawieźć żwir, może to da lepszy efekt. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w środę główny inżynier projektu, 
przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych i Wojewódzkich objeżdżali drogi 
użytkowane przez inwestora prowadzącego przebudowę kolei, odnośnie drogi 
gminnej Hartowiec –Jeglia mamy podpisane porozumienie w sprawie naprawy tej  
drogi przez inwestora przebudowy kolei. 
Odnośnie niszczenia drogi do Rapat planuje w tej sprawie spotkać się z 
Dyrektorem OKSM, tematowi budowy chodników we wsi Rapaty należałoby się 
przyjrzeć bliżej i zastanowić się co zrobić. 
W najbliższym czasie odbędzie się przetarg na pracę równiarki i po wyborze 
oferty  rozpoczniemy remonty dróg gruntowych, prawdopodobnie jak będzie 
przekładane II torowisko będzie możliwość pozyskania przez gminę  tłucznia. 
 Więcej uwag i pytań w tym punkcie radni nie zgłosili. 
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Ad. pkt. 7 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  V  sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 


